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  Utdragsbestyrkande 

 

  

Plats och tid: 
 
Kalix Folkhögskola - Älvgården, måndag 13 maj kl. 13.00-15.00  
 

Närvarande: Organisation Ordinarie Ersättare 

 Business by Women Ellinor Rönnqvist  

 Företagarna Kalix Linus Häggström  

 Kalixföretagarna Martin Spegel  

 Morjärvs företagargrupp Ulf Sandström  

 Töre företagarförening Carl-Anders Johansson  

 Kalix kommun Susanne Andersson  

  Mikael Engren  

  Linda Frohm  

  Robert Fredriksson  

  Sandra Bergström  

  Viktoria Wikström  

  Rose-Marie Henriksson  

  Sven Nordlund  

 
Norrbottens 
handelskammare   

Övriga:  

 Kommundirektör Maria Henriksson  

 Näringslivschef Birgitta Larsson   

 Samordnare Veronica Vanhaniemi  

 Kompetensrådet Åsa Mohss  

  Tuija Larsson Gunnari  

  Linda Johansson  

  Daniel Nilsson Helena Andersson 

 Övriga Charlotte Sundqvist  

  Anders Ökvist  

  Maria Andersson  

   Paragrafer: 12 - 21 

Underskrifter: Sekreterare: Veronica Vanhaniemi  

 Ordförande: Ellinor Rönnqvist  

 Justerare: Rose-Marie Henriksson  
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§ 12 Mötets öppnande 

Ordförande hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 

 
§ 13 Godkännande av dagordning 

Mötet beslutar att godkänna föreslagen dagordning. 

 
§ 14 Val av justerare 

Till att justera protokollet valdes Rose-Marie Henriksson 

 
§ 15 Kort information från respektive förening 

Företagarna Kalix – Det som är på gång närmast är Näringslivsfesten den 17 maj.  

Kalixföretagarna –  

Business by Women –  En träff sedan årsskiftet och de planerar att ha en till innan 
sommaren.  

 
§ 16 Samverkan skola och näringsliv – Charlotte Sundkvist  

F-huset: Charlotte presenterar hur ombyggnationen med F-huset går och det beräknas 
vara klart i mitten på oktober för inflyttning. Det är en stor process att flytta och 
installera alla maskiner då de är stora och kräver särskild kompetens för installation. 
Möbleringen sker till viss del med återbrukade möbler vilket sparar både miljö och blir 
mer ekonomiskt. I F-huset ska flera utbildningar samsas om lokalerna och även 
Vuxenutbildningen ska hålla till där. Mellan det gymnasiala vårdprogrammet och 
vuxenutbildningens vårdutbildning kommer samverkan kunna ske då de håller till i 
samma lokaler. Charlotte bjuder in Näringslivsrådet till att göra ett studiebesök i F-huset 
för att alla ska få möjligheten att se hur det blir efter ombyggnationen.   

 
Bygghallen: Varför en bygghall? De vill kunna tillverka i block under utbildningstiden då 
det är så verkligheten också ser ut mer och mer inom byggbranschen. Beslut om en 
bygghall sköts fram för 1-2 år sedan och Charlotte Sundkvist fick i uppdrag att utreda 
behovet av en bygghall. Charlotte gjorde en konsekvensbeskrivning och ser att det finns 
en anledning att göra en bygghall men något beslut är ännu inte fattat. Charlotte pekar 
på att en bygghall behövs för att hålla en bra och hög kvalitet på utbildningen.  

 
Program och elever: Charlotte berättar även att många kommuner lägger ner eller lägger 
gymnasieutbildningar vilande. Kalix har för närvarande fullt på två program. Vad gäller 
antal behöriga elever till gymnasiala utbildningar har Kalix bra resultat med hög andel 
behöriga elever vilket är glädjande. Skolan kommer driva Fordons- och 
anläggningsprogrammet själva genom att anställa personal för den, detta då 
Yrkesakademin (YA) valt att inte vill fortsätta med utbildningen i Kalix. Vid årets 
antagning är två program, Barn- och fritid samt Ekonomi, fulla vilket är positivt. Inför 
kommande läsår läggs några program vilande, något program läggs ner och något nytt 
program startar. Prognosen pekar på färre elever i grundskolan vilket leder till få elever 
som söker sig till gymnasieutbildningar. Det behövs fler elever utifrån, både inflyttande 
och även genom samverkan med andra kommuner i länet. 

 
Tuija Larsson Gunnari, rektor Vuxenutbildningen flikar in och berättar att Kalix, 
tillsammans med Norrbottens Kommuner ansökt om projektmedel i ett projekt som är 
döpt till Kompetenskatalysator där Kalix och Haparanda blir pilotkommuner om medlen 
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beviljas. Projektet syftar till att skapa samverkansstrukturer mellan alla kommunala 
aktörer som efterfrågar praktikplatser och det lokala näringslivet. Detta för att underlätta 
för individer i behov av praktikplatser och samtidigt underlätta den lokala 
kompetensförsörjningen. Tuija berättar vidare att de har bra med elever på 
vårdbiträdesutbildningen. Nytt från hösten 2024 är att denna går att läsa vidare och upp 
till undersköterska, en så kallad kombinationsutbildning.  

 
Hur kan vi bättra på rankingen gällande samverkan skola och näringsliv? Olika förslag 
som att återuppta ”Industrinatta”, göra studiebesök, mässa och marknadsföra 
utbildningar tillsammans för att locka fler elever.  

 
§ 17 Information från Kompetensrådet 

 Tuija Larsson Gunnari berättar att vuxenutbildningen tilldelas ytterligare statsbidrag, ett 
företagsetableringsstatsbidrag. Syftet med bidraget är att stärka arbetsmarknaden i 
glesbygdskommuner med stora industrietableringar som nu pågår i länet i och med den 
gröna omställningen. Bidraget kräver ingen egen medfinansiering och öppnar upp för att 
kunna ta in elever från hela landet.   

 
Parallellt med projektet i föregående punkt, har Tillväxtverket också en utlysning 
gällande ett projekt som berör samordning mellan kommuner, regioner och 
utbildningsaktörer, samt samverkan med lärosäten. Projektstödet syftar till att utveckla 
samverkan som leder till ökad tillgänglighet till utbildning som bidrar till omställningen i 
norra Sverige. 

 
§ 18 Översiktsplanen – Anders Ökvist och Maria Andersson 

 Maria Andersson, samhällsplanerare vid Kalix kommun, presenterar arbetet med 
kommunens Översiktsplan. Maria berättar vad syftet med Översiktsplanen är och hur 
den är uppbyggd. Översiktsplanen ligger ute för samråd och de önskar att alla tar sig tid 
att läsa den och komma in med eventuella synpunkter.   

 
§ 19  Informationspunkt – övrigt 

Kartläggning av kompetensbehov – Birgitta Larsson: Under våren genomfördes en enkät 
med syfte att kartlägga kompetensbehovet och se var det behöver göras insatser 
(utbildningar etc.). Det var 14 företag som svarade på enkäten trots att de jobbat med att 
få fler att svara. Bra branschbredd bland de som svarade och drygt hälften var i 
rekryteringsbehov just nu och några under de kommande två åren. Flera av företagen 
samverkar med skolan och tar emot elever under kortare och längre perioder. Några 
synpunkter som framkom ut enkätsvaren är en önskan om nära samarbete på både 
strategisk och taktisk nivå för att ta fram gemensamma handlingsplaner. Önskan om att 
hålla ett brett utbud med hög nivå av gymnasiala utbildningar. Företag vill få möjlighet 
att komma till skolan och informera om deras möjligheter och behov. På grund av få svar 
blir dock underlaget inte optimalt att lägga som grund för att styra utbildningsinsatser 
även om det ger vissa indikationer.  
 
Information om offentlig upphandling 22 maj – Birgitta Larsson: Vad är innebär 
direktupphandling? Vilka regelverk måste kommuner följa? Hur lämnar man anbud? 
Birgitta berättar att näringslivet bjuds in till träff i det fortsatta arbetet med att förbättra 
företagsklimatet och området kring upphandling. Under träffen kommer Amanda Hjerpe, 
inköpscontroller Kalix kommun tillsammans med Birgitta Larsson, näringslivschef Kalix 
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kommun och Martin Spegel, Kalixföretagarna informera samt ha dialog med företagen 
om offentlig upphandling. Inbjudan har skickats via e-post till ett stort antal företag, 
träffen har även annonserats både med fysisk annons via sociala medier och 
evenemangskalendern på kommunens hemsida och alla som är intresserade är 
välkomna.  

 
Lokal utvecklingsstrategi – Birgitta Larsson: Birgitta presenterar hur arbetet går med att 
ta fram den lokala utvecklingsstrategin för Kalix kommun och kopplingen som görs till 
den Regionala utvecklingsstrategin och kommunens Översiktsplan. 
 
Jämställdhetspris 2024 – sista dag att nominera är den 30 juni. In och nominera och sprid 
detta vidare är ett önskemål. 

 
§ 20 

 

Nästa möte. 
Nästa möte genomförs 16 september 2024. 

  

§ 21 Mötets avslutande.  
Mötet avslutas. 
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Plats och tid: 
 
Kalix Folkhögskola - Älvgården, måndag 13 maj kl. 13.00-15.00  
 


Närvarande: Organisation Ordinarie Ersättare 


 Business by Women Ellinor Rönnqvist  


 Företagarna Kalix Linus Häggström  


 Kalixföretagarna Martin Spegel  


 Morjärvs företagargrupp Ulf Sandström  


 Töre företagarförening Carl-Anders Johansson  


 Kalix kommun Susanne Andersson  


  Mikael Engren  


  Linda Frohm  


  Robert Fredriksson  


  Sandra Bergström  


  Viktoria Wikström  


  Rose-Marie Henriksson  


  Sven Nordlund  


 
Norrbottens 
handelskammare   


Övriga:  


 Kommundirektör Maria Henriksson  


 Näringslivschef Birgitta Larsson   


 Samordnare Veronica Vanhaniemi  


 Kompetensrådet Åsa Mohss  


  Tuija Larsson Gunnari  


  Linda Johansson  


  Daniel Nilsson Helena Andersson 


 Övriga Charlotte Sundqvist  


  Anders Ökvist  


  Maria Andersson  


   Paragrafer: 12 - 21 


Underskrifter: Sekreterare: Veronica Vanhaniemi  


 Ordförande: Ellinor Rönnqvist  


 Justerare: Rose-Marie Henriksson  
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§ 12 Mötets öppnande 


Ordförande hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 


 
§ 13 Godkännande av dagordning 


Mötet beslutar att godkänna föreslagen dagordning. 


 
§ 14 Val av justerare 


Till att justera protokollet valdes Rose-Marie Henriksson 


 
§ 15 Kort information från respektive förening 


Företagarna Kalix – Det som är på gång närmast är Näringslivsfesten den 17 maj.  


Kalixföretagarna –  


Business by Women –  En träff sedan årsskiftet och de planerar att ha en till innan 
sommaren.  


 
§ 16 Samverkan skola och näringsliv – Charlotte Sundkvist  


F-huset: Charlotte presenterar hur ombyggnationen med F-huset går och det beräknas 
vara klart i mitten på oktober för inflyttning. Det är en stor process att flytta och 
installera alla maskiner då de är stora och kräver särskild kompetens för installation. 
Möbleringen sker till viss del med återbrukade möbler vilket sparar både miljö och blir 
mer ekonomiskt. I F-huset ska flera utbildningar samsas om lokalerna och även 
Vuxenutbildningen ska hålla till där. Mellan det gymnasiala vårdprogrammet och 
vuxenutbildningens vårdutbildning kommer samverkan kunna ske då de håller till i 
samma lokaler. Charlotte bjuder in Näringslivsrådet till att göra ett studiebesök i F-huset 
för att alla ska få möjligheten att se hur det blir efter ombyggnationen.   


 
Bygghallen: Varför en bygghall? De vill kunna tillverka i block under utbildningstiden då 
det är så verkligheten också ser ut mer och mer inom byggbranschen. Beslut om en 
bygghall sköts fram för 1-2 år sedan och Charlotte Sundkvist fick i uppdrag att utreda 
behovet av en bygghall. Charlotte gjorde en konsekvensbeskrivning och ser att det finns 
en anledning att göra en bygghall men något beslut är ännu inte fattat. Charlotte pekar 
på att en bygghall behövs för att hålla en bra och hög kvalitet på utbildningen.  


 
Program och elever: Charlotte berättar även att många kommuner lägger ner eller lägger 
gymnasieutbildningar vilande. Kalix har för närvarande fullt på två program. Vad gäller 
antal behöriga elever till gymnasiala utbildningar har Kalix bra resultat med hög andel 
behöriga elever vilket är glädjande. Skolan kommer driva Fordons- och 
anläggningsprogrammet själva genom att anställa personal för den, detta då 
Yrkesakademin (YA) valt att inte vill fortsätta med utbildningen i Kalix. Vid årets 
antagning är två program, Barn- och fritid samt Ekonomi, fulla vilket är positivt. Inför 
kommande läsår läggs några program vilande, något program läggs ner och något nytt 
program startar. Prognosen pekar på färre elever i grundskolan vilket leder till få elever 
som söker sig till gymnasieutbildningar. Det behövs fler elever utifrån, både inflyttande 
och även genom samverkan med andra kommuner i länet. 


 
Tuija Larsson Gunnari, rektor Vuxenutbildningen flikar in och berättar att Kalix, 
tillsammans med Norrbottens Kommuner ansökt om projektmedel i ett projekt som är 
döpt till Kompetenskatalysator där Kalix och Haparanda blir pilotkommuner om medlen 
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beviljas. Projektet syftar till att skapa samverkansstrukturer mellan alla kommunala 
aktörer som efterfrågar praktikplatser och det lokala näringslivet. Detta för att underlätta 
för individer i behov av praktikplatser och samtidigt underlätta den lokala 
kompetensförsörjningen. Tuija berättar vidare att de har bra med elever på 
vårdbiträdesutbildningen. Nytt från hösten 2024 är att denna går att läsa vidare och upp 
till undersköterska, en så kallad kombinationsutbildning.  


 
Hur kan vi bättra på rankingen gällande samverkan skola och näringsliv? Olika förslag 
som att återuppta ”Industrinatta”, göra studiebesök, mässa och marknadsföra 
utbildningar tillsammans för att locka fler elever.  


 
§ 17 Information från Kompetensrådet 


 Tuija Larsson Gunnari berättar att vuxenutbildningen tilldelas ytterligare statsbidrag, ett 
företagsetableringsstatsbidrag. Syftet med bidraget är att stärka arbetsmarknaden i 
glesbygdskommuner med stora industrietableringar som nu pågår i länet i och med den 
gröna omställningen. Bidraget kräver ingen egen medfinansiering och öppnar upp för att 
kunna ta in elever från hela landet.   


 
Parallellt med projektet i föregående punkt, har Tillväxtverket också en utlysning 
gällande ett projekt som berör samordning mellan kommuner, regioner och 
utbildningsaktörer, samt samverkan med lärosäten. Projektstödet syftar till att utveckla 
samverkan som leder till ökad tillgänglighet till utbildning som bidrar till omställningen i 
norra Sverige. 


 
§ 18 Översiktsplanen – Anders Ökvist och Maria Andersson 


 Maria Andersson, samhällsplanerare vid Kalix kommun, presenterar arbetet med 
kommunens Översiktsplan. Maria berättar vad syftet med Översiktsplanen är och hur 
den är uppbyggd. Översiktsplanen ligger ute för samråd och de önskar att alla tar sig tid 
att läsa den och komma in med eventuella synpunkter.   


 
§ 19  Informationspunkt – övrigt 


Kartläggning av kompetensbehov – Birgitta Larsson: Under våren genomfördes en enkät 
med syfte att kartlägga kompetensbehovet och se var det behöver göras insatser 
(utbildningar etc.). Det var 14 företag som svarade på enkäten trots att de jobbat med att 
få fler att svara. Bra branschbredd bland de som svarade och drygt hälften var i 
rekryteringsbehov just nu och några under de kommande två åren. Flera av företagen 
samverkar med skolan och tar emot elever under kortare och längre perioder. Några 
synpunkter som framkom ut enkätsvaren är en önskan om nära samarbete på både 
strategisk och taktisk nivå för att ta fram gemensamma handlingsplaner. Önskan om att 
hålla ett brett utbud med hög nivå av gymnasiala utbildningar. Företag vill få möjlighet 
att komma till skolan och informera om deras möjligheter och behov. På grund av få svar 
blir dock underlaget inte optimalt att lägga som grund för att styra utbildningsinsatser 
även om det ger vissa indikationer.  
 
Information om offentlig upphandling 22 maj – Birgitta Larsson: Vad är innebär 
direktupphandling? Vilka regelverk måste kommuner följa? Hur lämnar man anbud? 
Birgitta berättar att näringslivet bjuds in till träff i det fortsatta arbetet med att förbättra 
företagsklimatet och området kring upphandling. Under träffen kommer Amanda Hjerpe, 
inköpscontroller Kalix kommun tillsammans med Birgitta Larsson, näringslivschef Kalix 
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kommun och Martin Spegel, Kalixföretagarna informera samt ha dialog med företagen 
om offentlig upphandling. Inbjudan har skickats via e-post till ett stort antal företag, 
träffen har även annonserats både med fysisk annons via sociala medier och 
evenemangskalendern på kommunens hemsida och alla som är intresserade är 
välkomna.  


 
Lokal utvecklingsstrategi – Birgitta Larsson: Birgitta presenterar hur arbetet går med att 
ta fram den lokala utvecklingsstrategin för Kalix kommun och kopplingen som görs till 
den Regionala utvecklingsstrategin och kommunens Översiktsplan. 
 
Jämställdhetspris 2024 – sista dag att nominera är den 30 juni. In och nominera och sprid 
detta vidare är ett önskemål. 


 
§ 20 


 


Nästa möte. 
Nästa möte genomförs 16 september 2024. 


  


§ 21 Mötets avslutande.  
Mötet avslutas. 


 





